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«Du talte til meg i dag» sa pastorens kone til meg 
mens hun serverte middagen etter gudstjenesten. 
Hennes familie bor enda lengre øst. I Donetsk 
regionen. Hun har snakket mye med dem på telefon 
og det er forferdelig hvordan Russerne behandler 
befolkningen. «Jeg har begynt å hate dem» sier 
hun. På møtet hadde jeg blant annet fortalt om en 
samtale med en Ukrainsk dame jeg satt sammen 
med i en togkupe fra Krakow til den Ukrainske 
grensen. Vi snakket om mye, men hun var veldig 
bekymret for hatet og forbannelsene som hun 
syntes nå vokse frem i det Ukrainske folket. 

Det er ikke rart at både hat og hevn og forbannelser 
presser på når de man elsker blir torturert, voldtatt 
og ranet og hele livsverk legges i grus. På en måte 
kan man vel si at man har rett til det.  Det Gamle 
testamentets «Øye for Øye og tann for tann» var 
jo ett av lovens vern mot nettopp overgrep.  Noen 
samfunn praktiserer dette enda. Jeg har selv 
vært med på å betale «løsepenger» for å hindre 
blodhevn. 

Jeg var pasifist før krigen startet, sa en Ukrainsk 
pastor til meg, og mange med meg. 
I sjelesorgens verden er det ingen tvil. Hat, 
forbannelser og hevntanker ødelegger mennesker 
innenfra. Men jeg har den tilnærmingen at man 
faktisk må erkjenne smerten og kraften i hatet 
man kjenner for å kunne gi sann nåde. Man oppgir 
en rettighet når man gir nåde i stedet for dom. 
Man oppgir retten til å hevne og forbanne og gi 
igjen med samme mynt. Man legger en kraftverdi 
på alteret når man gjør det. Det er ingen lettvint 
handling. Det er ikke å se mellom fingrene eller 
å bare glatte over. Det er en rettslig myndig 
krafthandling. Det bringer Jesu kors inn i bildet og 
setter kraften i hans forsoningsverk i sving. Hele 
himmelen er på saken om du tar dine hender bort 
og overlater hevnen til Gud. Jeg har ikke tall på 
all helse som har kommet til hjerte sjel og kropp 
gjennom dette!

Men virker dette i krig mellom nasjoner? Jeg tror på 
bønnens kraft og mennesker i alle posisjoner som 

ydmyker seg for Gud, og jeg tror at vi som Guds 
folk har nøkler også i forhold som gjelder nasjoner. 
2 Krøniker bok 7 :14 er et sterkt løfte på det. Når vi 
som hans navn er nevnt over ydmyker oss og ber….
vil han høre i himmelen og  lege nasjonen.   

Jeg sier til soldatene jeg møter i Ukraina det samme 
som jeg taler om i alle menighetene vi besøker: 
«Vi kjemper ikke fordi vi hater og 
forbanner fienden, men fordi 
vi elsker vårt land og vårt 
folk.» 

 Jesus la din seier seire 
og krigen ruste på rot!

Hat og hevn og nåde

/ LEDER

Fantastiske dager i Amman
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Lange siden det har vært så mye folk på møte i Filadelfia sa folk

Gud er på 
gang i vårt 
land!
I denne vinteren har jeg opplevd så mange !otte møteserier 
på steder rundt om i landet vårt.  Det er som om Gud kommer 
på en ekstra måte og møter oss nå i denne tiden. Vi er mange 
av oss som lengter etter vekkelse, og det som har skjedd i USA 
den siste tiden vekker noe i oss og øker troen på at det kan skje 
i den vestlige verden også. I Asia, Afrika og Sør Amerika har 
vekkelsene de siste ti årene vært enorme. Vi ber om at det må 
skje i vår del av verden også. 

Kari, Henning og Nils Anders i det vakre bønnehuset i Valdres
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ET DRAG AV VEKKELSE 
Møteserie etter møteserie så opplever vi at Guds 
nærvær er håndpåtagelig i møtene. Folk blir 
helbredet og møtt av Gud på andre måter. Og noen 
kommer fram for å bli frelst på enkelte steder.

Askim Misjonskirke var et at de første stedene 
jeg besøkte i februar. Det var flott å komme dit. 
Jeg fikk bo hos Egil Torp som har stått på for 
Guds rike i en mannsalder, både som misjonær i 
Hong Kong og mange forskjellige stillinger som 
forkynner i Misjonsforbundet. For meg er dette 
spesielt ettersom Egil var den som førte Liv min 
kone, til Jesus i en vekkelse han sto i sammen med 
Arnold Børud i Mosjøen i 1967. Vi fikk mange flotte 
samtaler og bønnestunder sammen mens jeg var der.  

Misjonskirken er en herlig menighet å besøke.

Etter dette var jeg invitert til Frikirken på Halsa i 
Meløy og da er det naturlig å ta en runde innom Sion 
Sør- Arnøy og Glomfjord kirke samtidig. Også her 
hadde jeg gode møter der Jesus kom oss nær for hjelp 
til folket. Mennesker møtte Gud både til frelse og 
helbredelse. Dette er et område jeg elsker å være i. Liv 
og jeg bodde her i vår ungdom da vi kjøpte det første 
huset vårt på Ågskardet.

VIDERE MØTER I NORGE 
Etter lederkonferansen på bønnesenteret reiste jeg 
til Arna Misjonsmenighet. Det er flott å komme 
hit. Dette er en menighet som har tatt seriøst tak i 
bønnearbeidet og hatt mye bønn i året som har gått. 

Når du kommer hit så merkes det at her har det vært 
bønn. Gode mennesker som brenner for bønnens 
muligheter.

Et nytt bekjentskap var Solheimen konferansehotell 
som hadde invitert Nils Anders Bueng og meg til 
en bønnehelg. Og det ble en så flott helg på et sted 
som imponerte meg enormt. Her har Kari og Leif 
bygget oppe et konferansehotell som de drømmer om 
skal bli et bønnesenter i framtiden. Guds herlighet 
kom over oss slik at Gudsnærværet var sterkt i 
møtene. Henning Gustavsen var sammen med oss 
et par dager og betydde mye med lovsangen og sitt 
vitnesbyrd i møtene. Mange kom fra flere steder og 
et par stykker hadde tatt turen helt fra Narvik og var 
sammen med oss. Etterpå har vi fått så mange flotte 

Fulle hus under Skreifestivalen på Filadelfia Rørvik Teamet i BindalKari, Henning og Nils Anders i det vakre bønnehuset i Valdres Herlig lovsang av felles lovsangsgruppe i Rørvik
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meldinger fra mange som var der om sterke møter 
med Gud. 

MYSSA BEDEHUS 
For en herlig helg det ble da Nils A. Bueng og jeg 
besøkte Myssa bedehus og Betania Hauge i Dalane. 
Bedehuset fyltes kveld etter kveld med så herlige 
mennesker som lovpriste Gud sammen med flotte 
sangere og musikere. Det var også fint å besøke 
Betaniamenigheten i Hauge i Dalane. En stor 
menighet i en liten bygd i Norge. Gud kom på en 
forløsende måte i ettermøtet her så mange fikk et 
sterkt møte med Gud.  

FRA BINDAL TIL SKREIFESTIVALEN I 
RØRVIK OG ABELVÆR 
Rette før bladet skal trykkes har jeg og et team på 

6 stykker vært og hatt møter ca. 30 mil nord for 
Levanger.  Vi begynte i Bindal der vi har mange kjære 
venner og vi fikk et herlig møte med mye folk samlet 
i Bogen i Bindal. Gruppen som arrangerer møtene 
kaller seg «Bønneklubben» og er en herlig gjeng av 
mennesker som brenner for Bindals frelse. Så godt å 
være der!

Vi dro videre til Rørvik der vi hadde et flott møte i 
Filadelfia med fullstappet hus og mange til forbønn. 
Så var det formiddagstreff på Baptistkirken med mye 
folk og videre til Abelvær der ildsjeler hadde leid 
kulturhuset til middag og stor festsamling for mange 
som kom både fra nær og fjernt. Søndag hadde 
vi først en flott gudstjeneste i Baptistkirken og så 
splittet vi oss opp og en gruppe hadde møte i Bindal 
og en gruppe på Berg i Sømna på søndag ettermiddag 

Vi opplevde denne helgen så utrolig herlig og det er 
så godt å ha med seg et team fra bønnesenteret der vi 
står sammen for Guds rike på steder der det ikke er 
mye besøk til vanlig.

EN TID AV GUDSNÆRVÆR 
I alle disse møteseriene dette året så opplever jeg 
at det er noe nytt som ligger over landet vårt. En 
voksende lengsel i Guds folk og flere som søker frelse 
enn før. Det er som vi ser en gryende bønnevekkelse 
der hungeren etter undervisning om bønn er stor. Det 
er som en ekstra atmosfære av Guds nærvær ligger 
over så mange av forsamlingene vi besøker. Troen på 
en vekkelsestid i Norge har ikke avtatt, men heller 
tiltatt de siste månedene. Og Gud er så god at vi får 
tjene ham i en tid som denne.

Andreas i Bindal Haakon i Bindal

Ole i Bindal

Så herlige møter på Myssa Bedehus

Av  Ha a k o n  Fa g e r v i k

« T R O E N  P Å  E N  V E K K E L S E S T I D  I  N O R G E  H A R  I K K E  AV TA T T,  M E N  H E L L E R  T I LTA T T  D E  S I S T E  M Å N E D E N E »

Ole i Bindal
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Fantastiske dager 
i Amman
Leif Johnny Johannesen og jeg fikk en uforglemmelig 
tur til Jordan i slutten av februar. Vi tok denne turen 
for å være med på arbeidet som Pastor Khalil driver 
i hovedstaden Amman. Og for noen herlige dager 
det ble! Å møte de kristne, som står under et helt 
annet trykk enn det vi gjør i vårt land, er så rikt. 
Pastor Khalil driver et stort arbeide i denne byen og 
samler mange mennesker til undervisning og hjelp 
på så mange måter ut ifra kirken sin. Når det er 
matutdeling er køen lang av flyktninger fra Syria og 
Irak som kommer for å finne hjelp inn i sin vanskelige 
situasjon.

PASTOR KJELL 
Når vi kommer dit er det så mange som spør oss 
hvordan går det med pastor Kjell?  Kjell Haltorp har 
betydd enormt inn i denne menigheten over mange 
år. Pastor Khalil fortalte hvordan Kjell hadde forløst 
hans liv inn i tjeneste gjennom forbønn og profetiske 
ord. Khalil regner på mange måter Kjell som sin 
åndelige far og nevner han stadig i historien om sin 
tjeneste for å bygge dette rike arbeidet i Amman, og 
mange andre land i Midtøsten. Både Leif Johnny og 
jeg var så grepet og berørt i samlingene vi hadde, 

både i kirken og i hjemmene vi fikk besøke. Mange 
ble frelst, og folk vitnet om helbredelser som skjedde 
når vi ba for dem.

Siste dagen vi var der underviste vi på Bibelskolen 
som hadde ca. 50 elever dette året. Vi fikk være med 
å be for, og velsigne alle elevene. Mange av disse 
kommer fra tøffe forhold. De har tatt imot Jesus og 
blir ofte utstøtt fra sine familier på grunn av at de har 
blitt frelst.

DET STORE HJELPEARBEIDET 
Menigheten i Amman driver et utstrakt hjelpearbeid, 
matutdeling og klær pluss hjelp til de som sliter med 
traumer og plager etter krigsopplevelsene i Syria 
og Irak. Da jordskjelvet rammet Syria dette året var 
de straks ute og samlet inn penger, lastet en trailer 
og var på vei til Syria med hjelp. De ble stoppet på 
grensen og måtte returnere, men så har de brukt 

andre kanaler som de har til å formidle penger til 
innkjøp av telt til de som er rammet og har mistet det 
de eide. Dette arbeidet har vi i Nordic Mission vært 
med på. Vi har fått kjøpt inn flotte telt som familiene 
kan bruke til hus kommer på plass for de som er 
rammet og har mistet alt. Virkelig et arbeide som 
ligger på Jesus sitt hjerte, med frelse, barmhjertighet 
og omsorg for mennesker. Hva menigheten betyr i 
slike samfunn som i Amman skjønner vi først når 
vi er der og møter Guds  herlige familie i denne 
delen av verden. Omsorgen for hverandre, gleden og 
jubelen over å møtes med brødre og søstre er enorm. 
Både jeg og Leif er så berørt og takknemlig til Reach 
the Nations som har gitt oss denne kontakten med 
pastor Khalil og menigheten hans i Jordan. La oss stå 
sammen i dette arbeidet med bønn og rause gaver til 
Reach the Nations arbeide.

Av  Ha a k o n  Fa g e r v i k
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Lysende kors 
blant minareter
Midt i en muslims «gryte»står en kirke med lysende kors 
midt blant minareter. Vi  "kk  besøke denne levende og 
friske kristne menigheten: «Chuch of the Nazareen» i 
Amman. Ikke bare har de fått satt opp imponerende 
byggverk, men har bygget opp et arbeid som er enormt 
omfangsrikt og har stor inn!ytelse. Hele tiden møter 
mennesker Jesus og de får arbeide ganske fritt fordi 
arbeidet drives med både visdom og Ånd.
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Den har dobbelt så mange høyttalere i forhold 
til det som er vanlig, minareten som er rett ved 
kirka. Og hver morgen kl 05.30 starter det med 
høylytte bønner. Dette fortsetter 5 ganger om 
dagen. Heldigvis har jeg med meg mye lovsangs 
musikk som blir som en mur mot både lyd og 
atmosfære. I dette muslimske landet får vi være 
med å forkynne, undervise, lovprise og be for 
folk. Vi kan det så lenge det foregår innenfor 
kirkeveggene. Og innenfor kirkeveggene er det 
alltid mange søkende mennesker, både med 
muslimsk bakgrunn, men også med nominell 
kristen bakgrunn. Mange flyktninger fra Syria 
og Irak er stadig på møtene, ikke minst fordi 
menigheten driver et utstrakt hjelpearbeid for 
disse. Vi fikk være med på en av dagene der det 
var fullt av folk som fikk klær og mat og ellers 
ting de trengte. Etterpå fikk vi være med på å 
ha «foredrag» for dem. Det er vel sikkert ikke 
vanskelig å forestille seg hvem vi foretrakk å ha 
foredrag om.

Mange blir frelst både på morgenmøtet og 
kveldsmøtet den dagen. På morgenen var 
det stort sett flyktninger og mindre antall 
mennesker da søndagen er en vanlig arbeidsdag. 
Men mange tok imot Jesus den morgenen. 
På kvelden var det smekk fult både av lokale 
nasjonale, og av flyktninger. Noen med hijab 
og andre med kors. Haakon Fagervik preka 
flott om Jesus programerklæring, omkranset av 
arabisk lovprisning. Her var det både oversatte 
kjente sanger og tydelig arabiske melodier. Etter 
møtet stimlet folk sammen for å bli bedt for. 

« M A N G E  B L I R  F R E L S T  B Å D E  P Å 
M O R G E N M Ø T E T  O G  K V E L D S M Ø T E T 
D E N  D A G E N »
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Mange overgav livene sine til Gud. Guds nærvær var 
tydelig og sterkt og det var lett å be for menneske 
etter menneske med masse forskjellige behov. Jesu 
fantastiske nærvær midt i en muslimsk gryte, i en 
kirke med lysende kors midt blant minareter.

Å se inn i et delvis hijab dekket ansikt til et menneske 
som blir momentant helbredet er ubetalelig. Det er 
ikke dekket mer enn at jeg ser både øyne kinn og 
munn. Hun satt med store smerter i ryggen på grunn 
av skiveutglidning av to skiver. Ansiktet vred seg i 
grimaser og var rød smusset på grunn av smerten. 
Vi ba for henne via tolk til Arabisk. Etter en stund 
spurte vi hvordan hun hadde det. Hun sa at smerten 
var mye mindre med ikke borte.

Jeg spurte om hun kunne reise seg. Det gjorde hun 
med tydelige smerter. Så ba vi en gang til. Da kom 
ekstra frimodighet. Vi ba om at Gud måtte gripe 
inn som et tegn for henne og hele familien at Jesus 
Kristus er Gud og Herre. Plutselig forandrer hele 
ansiktet hennes seg.

Alt blir mildt og glatt og fargen blir jevn og glede 
brer seg utover hele ansiktet og hun klemmer min 
kvinnelige tolk. Hun går opp og ned trappene til 
plattformen med synlig glede og vitner om hva Gud 
har gjort for henne.

Hun stod ved døren. Hendene hadde hun tett rundt 
kroppen. Hun som muslimsk kvinne kan ikke 
håndhilse på kristne. Det sitter jo i henne dette, selv 
om hun for fire år siden hadde tatt imot Jesus uten å 
kunne fortelle det til noen hjemme. Hun hadde hatt 
et flott ekteskap til ganske nylig da hun bekjente for 
mannen at hun hadde blitt kristen. Da var hun som 
luft for ham. Nylig fikk hun besøk fra moskeen av 
menn som truet henne. Hva de gjorde fortalte hun 
ikke. Et ansikt fylt av fred og usikkerhet samtidig? 
Hva vil fremtiden bringe for henne nå. Heldigvis er 
hun omgitt av mennesker som har arbeidet i dette 
landet i årevis og også av mennesker som har gått 
gjennom noe av det samme som henne.

En annen dame kom og ba om forbønn for familien 
og mannen sin. De er flyktninger og hadde tatt imot 

Jesus. Hun forteller at mannen måtte forlate landet 
når de hørte at han var blitt en kristen. Hun ba 
inderlig om forbønn for at de igjen kunne bli forenet. 

Dette landet har lange kristne røtter og masse 
bibelske steder. Ingenting fortelles om dette når 
historien undervises på skolen. Det starter med 
Islam. Historiske steder har blitt ødelagt for å fjerne 
minnet om alt annet enn Islam. Selv om dette landet 
er «moderat» i forhold til flere naboland, er man 
stadig under oppsyn og kontroll fra myndighetene 
ofte flere ganger hver uke. Men pastoren er en vis 
mann. Han sier: «Kom å se! Alt vi gjør er åpent» 

« H U N  G Å R  O P P  O G  N E D  T R A P P E N E  T I L 
P L A T T F O R M E N  M E D  S Y N L I G  G L E D E  O G 
V I T N E R  O M  H VA  G U D  H A R  G J O R T  F O R  H E N N E »
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Vil dere vi skal slutte å hjelpe disse 
flyktningene?» Det vil de ikke. I 
mange år har de hjulpet disse med 
mat og klær og rådgivning og i 
mange tilfeller også med bolig. På 
denne måten har de vunnet stor 
favør hos mange.

Vi underviste på den første 
samlingen til det nye bibelskole 
kullet. Bibelskole har de drevet i flere år, og 
mange nye ledere har kommet ut av det. Vi 
møtte en enormt åpen og lærevillig klasse på 

ca 40 elever. Det er nesten som man 
må klype seg i armen litt når man får 
være med på opplevelser som dette.

Jeg har vært i Israel mange ganger, 
men aldri på andre siden av Jordan 
elva. Tusen takk Kjell Halltorp for at 
du introduserte oss for Pastor Khalil 
og inviterte oss til å besøke Church of 
the Nazareen i Amman.

Av  L e i f  J

« D E T  E R  N E S T E N  S O M 
M A N  M Å  K LY P E  S E G  I 
A R M E N  L I T T  N Å R  M A N 
F Å R  VÆ R E  M E D  P Å 
O P P L E V E L S E R  S O M 
D E T T E »
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Møtte Jesus så sterkt på bibelskolen
En av de flotte historiene fra Amman er vitnesbyrdet 
til Rita en flyktning fra Irak. Jeg kom til Jordan i 
2014, jeg dro fra Ninive i Irak der jeg var født, tre 
dager etter jeg og min mann var gift. Jeg opplevde 
den mest vanskelige tiden i mitt liv. Vi kom fra en 
ortodoks kirke i Irak, men da vi kom til Jordan ble 
jeg født på ny under lovsangen i et møte i kirken 
her i Amman. Under en lovsang der teksten var 
hvordan Gud har sett meg fra jeg var i mors liv, 
bestemte jeg meg at jeg vil gi hele mitt liv til Jesus. 
Da ble jeg født på ny. I 2018 var jeg i Bibelskolen her 
i Amman og jeg opplevde mange sterke ting i mitt liv 
under Bibelskolen. Men det viktigste for meg under 
bibelskolen var undervisningen om Guds farshjerte.

MIN FARLØSHET OG SMERTE 
Min bakgrunn er slik at jeg ble gitt bort til en annen 
familie da jeg var liten og vokste opp der. Dette har 
vært så smertefullt for meg at jeg har skjult min 
følelser for andre og også undertrykt denne smerten 
i mitt eget liv for meg selv. Jeg ville aldri la dette 
komme opp i lyset hvor vondt jeg hadde det på dette 
området.

Jeg følte så mange ganger under bibelskolen at 
Gud ville ha dette opp i livet mitt slik at jeg kunne 
bli satt fri fra savnet etter en god far. Mange kom 
og underviste og du Håkon underviste om Guds 
farshjerte og i denne undervisningen talte Gud 
så sterkt til meg. Jeg husker en gruppe som talte i 
bibelskolen som hadde et drama der det gikk på 
et ektepar som hadde fått en baby, men som de på 
grunn av vanskeligheter gav den bort til andre. Og en 
liten dukke de hadde kom de med til min plass og la 
den på pulten min som et bilde på den babyen som 
var gitt bort. Slik talte Gud til meg så klart om å åpne 
opp for den smerten jeg hadde i mitt eget liv. Men jeg 
sto imot og ville bare dekke over smerten i livet mitt. 

Jeg sa til Gud la meg bare være en kristen, men ikke 
berør dette området i mitt liv.

MIN HIMMELSKE FAR KOM OG SATTE MEG 
FRI 
En dag etter bibelskolen satte jeg meg på gulvet med 
bibelen min. Jeg sa til Gud du må tale til meg. Og så 
får jeg se et syn der jeg sitter på Gud faders skuldre 
og han hvisker inn i øret mitt og sa du er mitt kjære 
barn. Så ser jeg en sirkel der vi alle er inne i sirkelen 
jeg sammen med Gud Fader Jesus og den hellige Ånd, 
der taler Gud om at jeg er en del av hans familie. 
Da kjente jeg før første gang at mitt liv ble fylt av 
kjærlighet og satt fri. Det var som det svarte hullet 
i mitt liv var fjernet, alt var lyst og nytt. Da skjer det 
noe i mitt liv som gjør at jeg endelig kan ta kontakt 
med min virkelige familie og min mamma som jeg 
ikke har snakket med og si at nå kjenner jeg at du er 
min virkelige mamma, noe som jeg ikke har sakt før 
til henne.

DØPT I DEN HELLIGE ÅND 
Jeg lengtet så etter å bli døpt i den hellige Ånd. Jeg 

« U N D E R  E N  L O V S A N G  D E R 
T E K S T E N  VA R  H V O R D A N  G U D 
H A R  S E T T  M E G  F R A  J E G  VA R  I 
M O R S  L I V,  B E S T E M T E  J E G  M E G 
A T  J E G  V I L  G I  H E L E  M I T T  L I V 
T I L  J E S U S »
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gråt og sovnet med at jeg lengtet så etter å bli 
døpt i den Hellige Ånd. Så den siste dagen du 
Håkon var her og underviste, den 1.Nov. 2018. 
Den morgenen våknet jeg med at jeg følte 
at Gud talte til meg og sa i dag blir du døpt i 
den Hellige Ånd. Kl. Var 0500 på morgenen 
og jeg skrev det ned i lekseboka mi. «I dag 
blir jeg døpt i den Hellige Ånd.» Så husker 
jeg når jeg kom på skolen og vi begynte så sa 
du Håkon at i dag vil jeg forlate temaet for 
min undervisning og be for dere som lengter 
etter å få et møte med Den Hellige Ånd. Og 
jeg husket at den første du ba for var meg. Og 
plutselig så jeg som et fossefall på innsiden 
av meg og jeg startet og prise Gud i tunger. 
Jeg kunne ikke snakke mitt vanlige språk, det 
bare flommet ut av meg i tunger. Jeg prøvde 
å stoppe, men det var ikke mulig, jeg bare 
fortsatt og lovprise Gud som en foss som 

kom ut av meg. Da ble jeg døpt i den Hellige 
Ånd den dagen. Og siden har jeg levd i dette, 
denne strømmen av liv er der hele tiden. 

EN AV MINE STERKESTE 
OPPLEVELSER 
Da jeg underviste på Bibelskolen det året var 
denne dagen et av de sterkeste opplevelser 
i min tjeneste som forkynner. Gud kom så 
mektig og jeg vet ikke hvor mange som ble 
døpt i den Hellige Ånd og fylt av Gud på 
mange måter. Men hele dagen var et salig 
kaos der Gud bare virket så sterkt på elevene 
sitt liv. Noen ble satt fri fra onde ånder, andre 
ble helbredet og andre døpt i den Hellige 
Ånd. Bølge på bølge sveipet over skolen så 
hele dagen gikk med til at vår Himmelske Far 
berørte oss så sterkt.

« D A  K J E N T E  J E G  F Ø R  F Ø R S T E  G A N G  A T  M I T T  L I V  B L E  F Y LT 
AV  K J Æ R L I G H E T  O G  S A T T  F R I .  D E T  VA R  S O M  D E T  S VA R T E 
H U L L E T  I  M I T T  L I V  VA R  F J E R N E T,  A LT  VA R  LY S T  O G  N Y T T »
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Historien begynner med at Jakob som var en 
av Jesu 12 disipler blir drept i forfølgelsen av 
de første kristne, og at apostelen Peter blir 
fengslet av Herodes. 

Natten før Peter skulle stilles for retten 
og henrettes, kom en Herrens engel inn i 
fengselscellen hvor Peter sov mellom to 
vakter. Engelen vekte Peter, bad han reise 
seg og spenne belte om livet. Da de begynte 
å gå åpnet fengselsdøren seg av seg selv. Før 
Peter forsto at dette ikke bare var en drøm, 
fant han seg selv utenfor fengselet i trygghet. 
Menigheten som var samlet for å be for 
Peters utfrielse kunne ikke tro at det var 
Peter selv som sto utenfor og banket på. 

Nøkkelen til gjennombruddet i denne 
historien finner vi i vers 5: «Men menigheten 
ba vedvarende (hele tiden, inderlig) til 
Gud for ham». Den inderlige bønnen satte 
himmelen i bevegelse og forløste englene til 
Peters utfrielses-oppdrag

Det er sagt at historien forandres ved 
bønn. Jeg undres hvordan denne historien 
ville vært hvis menigheten hadde bedt for 
Jakobs utfrielse på samme måte som de bad 

for Peters befrielse. Og motsatt, hvordan 
ville historien vært hvis menigheten ikke 
hadde bedt for Peter når han var i fengsel. 
Vi får nok ikke ordentlig svar på dette før vi 
kommer til himmelen. Men jeg er overbevist 
på at hvis de kristne hadde forstått hvor stor 
kraft det finnes i vedvarende inderlig bønn, 
så tror jeg vi ville bedt mye mer.

En annen ting denne historien lærer oss 
er å være klar til å handle når vi får vårt 
bønnesvar. Da engelen vekket Peter i 
fengselet, måtte han kle på seg, reise seg og 
følge engelen ut. Legg merke til at Engelen 
ikke bar Peter ut, men han måtte gå selv. 

Ofte når jeg ber, får jeg en tanke eller en idé 
om hvordan det jeg ber om kan løses, derfor 
prøver jeg ha med meg penn og papir med 
på bønnemøter. Når jeg har fått løsningen, 
er det tid for handling, samhandling med 
himmelen. Da er det ikke tid for å fortsette 
å be Gud om løsningen, men tid for å reise 
meg og begynne å gå.

Når Peter kommer til huset der de ber for 
han, møter han en stengt dør. Kan det være 
at bønnesvaret allerede står ved døren og 
banker? La oss være slik som den gode far 
i Lukas 15 som speider etter den fortapte 
sønnen sin og står med åpne armer, klare for 
å ta i mot bønnesvaret.

Men menigheten bad
/UNDERVISNING

Av  A n d r e a s  F j e l l v a n g

I Apostlenes g jerninger kapitel 12 
"nner vi en spennende historie om 
et fengselsopphold, en engel og en 
menighet som ber.



15

Ca 8 mil nord for Victoriasjøen i Kenya 
ligger landsbyen Kwangamor. For mange 
år siden besøkte Simon og Richard oss på 
Levanger.

Sol og Nils Bueng hadde blitt kjent med 
dem og deres arbeid og inviterte dem med 
på konferanse hos oss. Vi samlet penger til 
å bygge skole hos dem. Nå er de i ferd med 
å utvide og veggene i flere klasserom er satt 
opp. Men arbeidet har dessverre stoppet 
opp. Vi har fått mulighet til å hjelpe dem å 
ferdigstille!

Med en gang pengene kom for noen få dager 
siden var de i full gang ! Det hastet med å få 
tak på byggene slik at de kan bli lukket før 
regntiden setter inn! Idag har skolen 240 
elever! For en glede å få være med å hjelpe!!! 
Og tusen takk til hver og én av dere som 
trofast står sammen med oss i Nordic og 
som gjør det mulig for oss å bety så mye for 
mange. Så er det andre norske ildsjeler som 
sørger for at skolen driftes !

Tak og gulv 
på skole i kenya

Av  L e i f  J

/KENYA
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MANGE GRÅT ÅPENLYST
Mange kom seg unna. Men ikke alle. Biler ligger 

strødd langs den smale veien ut av Olegsandrivka. 
Det var ikke bare biler som endre sine liv her. Så 
mye ødelagte hus. Så mange ødelagte liv. Men folk 
begynner å vende tilbake nå. Mange av dem har 

fått ovner hos oss og noen får nå. Vi har bilene 
fulle av både mat og ovner og det står kø rundt 
bilene straks vi parkerer. Mange gråt åpenlyst når 
jeg fortalte at jeg kom fra Norge og at vi i Norge 
elsker Ukraina! Våre samarbeidspartnere har 
vært her annenhver dag siden krigen startet med 
mat og masse hjelp. For en atmosfære av omsorg, 

nærhet og kjærlighet å be sammen med og for 
disse menneskene! For en opplevelse å merke hvor 
mye våre samarbeidspartnere har betydd gjennom 
denne utrolig vanskelige tiden.

70 ÅR Å FJERNE ALLE MINENE
Store jorder og lange strender er merket med 

På besøk øst i ukraina
Mange gråt åpenlyst

Av  L e i f  J
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mineskilt eller andre mindre formelle merker. 
Det vil ta 70 år å fjerne alle minene, og stadig 
omkommer mennesker på grunn av miner.

800 OVNER LEVERT UT
Folk er enormt takknemlig for ovnene! Det 

takkes og gis ut diplomer både fra ordførere 
og menigmann. Det har blitt levert ut ca. 800 
vedovner så langt. Flere er under produksjon. 
Folk trenger et sted å lage mat. Mange steder 
kommer til å være uten både strøm og gass i 
lang tid enda. Vi kommer likevel til å trappe 
ned på ovn produksjonen noe nå som våren 
kommer, og fokusere på å hjelpe folk med 
gasskomfyrer/stormkjøkken og å sveise 
mindre ovner til å lage mat på.  Tusen takk til 
alle som er med oss å hjelpe Ukraina!

TAKPLATER
Over alt ser vi nå tak som er dekket av 

plast. Trykket av de mange eksplosjonene har 
knust takdekkene på de husene som ikke er 
direkte truffet. Folket har et sterkt ønske om 
å få ordnet takene sine nå i vår og sommer. 
Dette gjelder de landsbyene som ikke lenger 
er under direkte beskytning. Vi undersøker 
nå muligheten for å kjøpe takplater i større 
kvanta, slik at vi kan hjelpe folk med dette.

VLADIMIR
Det er fantastisk å jobbe sammen med 

Vladimir Kuzmych. Han har nå kjørt nesten 50 
turer med hjelpesendinger. Det er ca 100 tonn 
med hjelp. Han er en mann med stort hjerte 
og stor handlingskraft og har et fantastisk 
nettverk!

Vladimir

Stor jorder minelagt

Raserte bygg« D E T  H A R  B L I T T 
L E V E R T  U T  C A .  8 0 0 

V E D O V N E R  S Å  L A N G T »
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DET SOM VAR DERES HJEM
Vi besøkte det som var deres hjem. De tok 

oss med rundt og gråt, det eldre ekteparet. De 
har bodd der siden 1983 og bygget et fantastisk 
hjem! Det ser vi selv om alt er rasert. Pianoet står 
nedstøvet på sin plass og det flotte bilder henger 
enda på den ødelagte veggen. « Vi skal bygge opp 
igjen» sier damen, med tårer i øynene. Vi får be 
for dem og sette igjen en ovn og forhåpentligvis 
sterke følelser av at noen har sett dem og at det er 
Én som alltid ser og er nær dem. Og jeg…. gråter 
også.

SÅ FIKK VI IKKE KOMME INN I DISSE 
LANDSBYENE

I flere av landsbyene både i Kherson og Mykolajiv 
fylke fikk vi ikke komme inn på grunn av stadig 
beskytning fra Russiske styrker. Her måtte vi sette 
igjen ovner som folk selv måtte komme og hente 
én og én. Men jeg er så imponert over de folkene vi 
jobber sammen med. De gir seg ikke så lett! Nettopp 
var de i en landsby og opplevde at en drone plutselig 

var 100m over dem. Rett etter var den 20m over 
dem og de så at den hadde eksplosiver. De kastet 
seg inn i bilen og kjørte fort av gårde. Rett etter 
eksploderte det og mange ble skadet og en drept. En 
annen bil full av hjelpesending ble truffet med fatale 
følger! Jeg rystet! Flere steder opplever de det nå at 
droner slipper eksplosiver til og med der det deles 
ut humanitær hjelp. Takker Gud for disse modige og 
kloke frontsoldatene Han har i disse områdene! 

Diise to, Vasilly og Igor lar seg ikke stoppe

« D E  G I R  S E G  I K K E  S Å  L E T T ! »
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BEDEHUSET I OSOKORIVKA
Det var Oktober 2022. Vi hadde gått og sett 

på den totalt ødelagte landsbyen Osokorivka. 
Vladimir hadde gått foran oss og når vi kom 
inn i det ødelagte bedehuset hadde han funnet 
fram et notestativ og et mikrofonstativ og stod 
og sang «O store Gud!» Jeg tenkte med meg selv: 
«Dette er vel menighetens svanesang» det blir 
vel aldri mer aktivitet her så ødelagt som dette 
huset er! Jammen så feil kan man ta. På søndag 
stod jeg og sang «O store Gud» sammen med 
han og 50 andre i det samme lokalet! De på 
Ukrainsk og jeg på Norsk! Nå har de gjort lille 
salen i brukbar stand, og når russerne slutter å 
skyte skal de reparere resten! Det var heldigvis 
stille fra den fronten denne søndagen, men fra 
forsamlingen var det herlig lyd!

Så sang vi O store Gud sammen med hele forsamlingenVladimir synger O store Gud i Oktober

DAMEN SOM TAKKET MED GLIMT I ØYET
Denne damen fikk ødelagt huset sitt. Russerne 

brukte det som base for å beskyte skolen på andre siden 
av veien der noen ukrainske soldater hadde forskanset 
seg. Huset er så ødelagt at det ikke kan repareres. Men 
sommerhuset hennes ved siden av, har sønnene satt 
såpass i stand at hun kan bo der. Og der finnes én av 
ovnene som er gitt fra Norge! Varmen slo imot oss når 
vi gikk med henne inn i stua hennes mens hun snakket 
og takket og spøkte. Her koker jeg både te og suppe sier 
hun og peker på ovnen. Og så er det så godt og varmt. 
Man blir så glad når man møter mennesker som denne 
dama! Så fornøyd tross alt hun har vært igjennom!
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DET GNISTRET I ØYNENE
Han sprang meg i møte! Det gnistret i 

øynene. Han dro meg med! Kom og se! Ja! Visst! 
De bygger opp igjen! Lyd av hammer, sag og 
vinkelsliper og folk og tro og glede! Borte var 
det sjokkpregede blikket og den enorme sorgen 
over en rasert eiendom, ødelagt hus og evakuert 
og rasert landsby som vi møtte når vi traff dem 
i oktober. Vi fikk gitt dem litt startkapital og en 
ovn i oktober. For er glede å møte en slik glede og 
handlingskraft! 

I oktober var det mye 
håpløshet i blikket

Slik så det ut i Oktober

« V I  B Y G G E R  O P P  I G J E N ! »

Det gnistret i øynene
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MIRAKELBEDEHUSET
VI hadde vi møte i «mirakelbedehuset» I 

Vysokopilla. For en tid tilbake gikk en rakett 
gjennom tak og vegg og ned i gulvet uten 
å eksplodere! Det var fullt hus på møtet og 
himmelen var nær. Ti mennesker overgav seg til 
Gud. Fullt hus var det også i Apostolove. Vladimir 
Kuzmych forkynte levende og sterkt. Jeg forstod 
ikke et ord, men så på ansiktene, hørte på 
responsen og kjente på atmosfæren at dette var 
sterke saker! Kanskje tretti mennesker rakte opp 
hendene når han innbød mennesker til å ta imot 
Jesus. 

PARTISANEN
Hun er partisan, derfor kan jeg ikke vise bilde 

av henne. Hun var i en annen landsby og fortalte 
de Ukrainske styrkene om hvor russerne stod nå 
i området når hennes eget hus ble bombardert 
i stykker. Hun hadde sine metoder for å få 
opplysninger. En gang tok hun med bøtte og kniv 
og dro rundt i området og plukket sopp. Plutselig 
kom hun over en russisk tropp. De la henne i 
bakken og kroppsvisiterte henne, men lot henne 
gå da de ikke fant at hun ikke hadde annet med 
seg en en bøtte sopp. Hun gikk hjem med det hun 
gikk ut for å finne, og det var ikke sopp.  En annen 
gang hadde hun kjøpt med seg sjokolade. Hun så 
to russiske soldater som stod på veien og ønsket 

å finne ut hvor mange andre soldater som var 
i området. Hun gikk bort til dem og tilbød dem 
sjokolade.

«Dere må gjerne ta med til resten av gjengen 
også om dere vil» sa hun. «Hvor mange trenger 
dere?» «Åtte» svarte de. Det var lettkjøpte 
opplysninger. 

Hun tok oss med rundt i huset sitt. Hun 
hadde også fått ovn av oss og var i full gang med 
å bygge opp igjen. «Jeg regner med å flytte inn til 
sommeren» sa hun. Det var en dame med «tæl i!»

Vladimir får frem både latter og tårer Møte i mirakelbedehuset

« H I M M E L E N  VA R  N Æ R »
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TAKK AT DERE HUSKER PÅ OSS
Det var fullstappet med folk i den lille stua i 

landsbyen når denne dama reiste seg og tok ordet:
«Vi er så takknemlige for at dere ikke glemmer oss ! At dere 

til og med kommer helt fra Norge! Dere ser trærne som vokser 
langs veien her? Mange granater og raketter tra# der og mange 
mistet livet og ble skadet! Tusen takk for at dere husker på oss!» 
…. Det er vel unødig å si at tårene satt løst.

VÅR OG HÅP OG DAGLIGLIV
I noen landsbyer vrimlet det av liv. En 

gruppe eldre menn satt på en benk i veikanten 
og preika om alt og ingenting og noen damer 
lette etter klær i hjelpesendingen vi kom med.

Noen barn sykla forbi med smil om munnen 
og hilste. I dag er det virkelig vårvær.  Folk rydda 
og kosta og stelte i både åker og bedd. «Her har 
jeg plata både hvitløk og løk, og her skal det bli 
tomater og agurk» sa en dame vi besøkte. I en 
av hovedgatene myldret det av arbeidsfolk og 
en lastebil med lift løfta opp nye strømkabler 
på både hele gamle og nymonterte lyktestolper.  

 
Snart blir det strøm. En landsby hadde allerede 
fått strømmen tilbake. De var helt fra vest 
Ukraina dette teamet av elektromontører. 

Hun var litt mer oppgitt, butikkdamen. Hun 
viste oss butikken sin. Her var det rasert og 
stjålet. Til og med ovnen hun hadde var revet 
ut av pipa og stjålet. Hun hadde fått ny av oss 
og den var montert og i full bruk. Nå er vi i gang 
med å skaffe henne aggregat. Kanskje hun kan 
få butikken sin opp å gå igjen snart?  Det blir 
en stund til strømmen kommer til der hun bor.

Butikkdamen

« V I  E R  S Å  TA K K N E M L I G E »
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SYNET
Tidlig en dag mens 

jeg var i i Apostolove i øst 
Ukraina våknet jeg med 
en sterk bønn hjertet. 
Jeg så at jeg stod på en 
høyde og ba og speidet 
utover elva Dnjepr som nå 
utgjør frontlinjen mellom 
Russland og Ukraina flere 
steder. Senere på dagen tok 
våre venner oss med opp på 
en høyde med utsikt over 
Dnjepr og vi fikk bøye våre 
knær og be om fred og full 
tilbaketrekking! 

Jeg traff en gutt som heter Maksim i 
Mykolajev. Han var en tøffing og var med 
oss en av dagene sammen med faren 
sin. Han hadde en så kul lue med et lite 
Ukraina flagg på, så jeg spurte han: hvor 
har du fått tak i den? Så….. gav han den 
rett og slett til meg Han lette på Internet 
og fant produsenten, en liten fabrikk 
i Smilnitsky. Jeg spurte dem: har dere 
100 luer? Nei det hadde de ikke, men de 
skulle klare å produsere på 3 dager slik at 
jeg kunne få dem med hjem før jeg dro. 
Og jeg har fått dem med meg. Det er ikke 
bare vi som skal varme Ukraina, men 

Ukraina skal varme norske hoder med 
kule luer med ukrainsk flagg på som skal 
minne hodene på å aldri glemme …ps jeg 
gjorde en feil som ble behørig rettet på før 
bildet ble tatt: !agget skal være på venstre 
side.. både Maksim og produsenten rettet 
på lua mi …. På venstre side altså.

Nå er det mange som spør om å få 
kjøpe lue. De går for minimumspris 
100kr stk og all inntekt går til Ukraina. 
Ukrainaluene kan kjøpes på Nordic 
senter i Levanger, vi sender også, da 
kommer porto i tillegg.

KJØP LUE, STØTT UKRAINA
100kr STK

Minimumspris
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Jeg gråt og lo og dansa. Det gikk opp 
for meg, men det tok noen sekunder. 
Meldingen som kom fra Sofia, Marks 
søster slo ned som en gledes bombe. 
Nyheten spredte seg som ild i tørt gress. 
Over hele verden har han blitt bedt for i 
snart ett år. Så mange følelser man går 
igjennom når det går så lang tid uten at 
noen har mulighet for direkte kontakt.

Så mange soldatutvekslinger og skuffelser. 
Ikke denne gang heller. Litt har sivet ut 
gjennom soldater som har blitt sluppet 
fri som kunne fortelle at han var i live og 
etter forholdene hadde det bra, men sikker 
kunne man aldri være. 

Så skulle jeg få den ære å være med på 
det første møtet mellom far og sønn på 
ett og et halvt år! En far møter sin sønn 
som liv av døde etter nesten 10 måneder 
i fangenskap og under forferdelighetene 
i Azovstal.  For et mirakel! Jeg måtte bare 
nyte synet av utallige klemmer og tårer 
og smil og lyden av en samtale jeg ikke 
forstod et ord av men samtidig følte jeg 
forstod alt av. Der satt han rett foran meg! 

Mark Nartovskiy! Fri og levende ! Ikke bare 
i kroppen men i sjelen! For en mann! For 
en dag! Gode Gud! 

Vi måtte på resturant! Klart det! Jeg så 
prøvende bort på pappa Yura og spurte: 
«Kan jeg få spandere?» Mark tok den på 
strak arm!: «Jeg spanderer», og da var 
saken avgjort! 

Mak holdt menyen som man holder et 
verdipapir eller et diplom. Ha meny og 
velge fritt etter å ha spist samme type grøt 
i ti måneder er ganske luksus! Vi spiste biff 
og drakk nydelig svart te på cafe etter det! 
Engelsken hadde han ikke glemt. Og Mark 
fortalte. Utrolig sterkt å høre glimt fra en 
verden man ikke unner noen å bo i. Han 
fortalte om hvordan Gud hadde bevart 
han og hvordan råd han hadde fått hjalp 
han å overleve de  tøffe dagene. Historiene 
vil han nok selv fortelle om og når og hvor!  

Jeg tenkte med meg selv: «Det er lov å 
glede seg hemningsløst over soldagen selv 
om det regner andre steder akkurat nå og 
flyalarmene går!»

Mark Nartovskiy er satt fri!

Av  L e i f  J
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« H A N  F O R TA LT E 
O M  H V O R D A N  G U D 
H A D D E  B E VA R T 
H A N  O G  H V O R D A N 
R Å D  H A N  H A D D E 
F Å T T  H J A L P  H A N 
Å  O V E R L E V E  D E  
T Ø F F E  D A G E N E »
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ØNSKER DU FORBØNN? TA KONTAKT!

 74 09 51 51  forbonn@nordicmission.org  www.nordicmission.org

S e i e r s ra p p o r t e r  f ra  f o rb ø n n s t j e n e s t e n

GUD SVARER BØNN!

Mor er glad for at datter fikk det 
bedre i barnehagen etter forbønn!

Glad kvinne forteller at rygg og magesmerter 
forsvant etter forbønn!

En persons angst ble dempet etter forbønn. 
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REISERUTE
21.-23. 
APRIL

Levanger 
STØTTEPARTNERKONFERANSE

23.
APRIL

Oslo 
STUDIO KANAL 10 Haakon Fagervik

28. 
APRIL

Oslo 
TBNMI UNDERVISNING 
DAY & NIGHT LOVSANG

Anders Skarpsno

28. - 30. 
APRIL

Telemark 
MØTEHELG LUNDE Haakon Fagervik

2.-8. 
MAI

Finnmark 
MØTESERIE

Haakon Fagervik
Gunvald Eikeland

14. MAI
Trondheim 
LOVSANGSFEST, SAMEN FOR 
TRONDHEIM

Anders Skarpsno

18.-21. 
MAI

Målselv 
MØTERSERIE, MISJONSKIRKE Haakon Fagervik

19. - 21.
MAI

Stryn  
SAMMEN MED UKRAINSK TEAM Gunvald Eikeland

26.-29. 
MAI

Levanger  
PINSEKONFERANSE

8. - 11. 
JUNI

Vanse/ Farsund 
MØTESERIE Haakon Fagervik

14. - 26. 
JUNI

Filippinene 
MISJONSTUR Haakon Fagervik

28. - 29 
JUNI

Molde 
KONFERANSE, SION Haakon Fagervik
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